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Návrh na zavedení školného ve vládě neuspěl, rozhodne
parlament
PRAHA 21. července (ČTK) - Senátní návrh na zavedení školného na vysokých školách dnes vláda odmítla. ČTK to v
průběhu jednání kabinetu řekl bez bližších podrobností Luboš Šikula z tiskového odboru vlády. Rozhodnutí ministrů nic
nemění na tom, že předlohu posoudí sněmovna, ani zde ale asi nemá velké šance na schválení.

Školné odmítají jak sociální demokraté, tak komunisté, kteří mají dohromady v dolní komoře pohodlnou většinu hlasů.

Senát v červnu schválil návrh novely vysokoškolského zákona hlasy pravicových senátorů. Nyní lze vybírat školné jen
od těch studentů, kteří si studium prodlužují. Navrhovaný poplatek by měl být variabilní podle výše státní dotace na
jednoho studenta; pro příští akademický rok by měl činit maximálně 7683 korun ročně.

Odpůrci školného již několik let tvrdí, že poplatky by mohly omezit přístup chudších lidí ke vzdělání. Zastánci této
myšlenky naopak dlouhodobě prohlašují, že univerzity se díky školnému otevřou většímu množství studentů než dosud.

Předloha přichází po nedávných projevech nespokojenosti studentů i pedagogů se stavem financování vysokých škol.
Česká konference rektorů v dubnu požádala o navýšení příspěvku, který dostávají vysoké školy od státu na jednoho
studenta.

Senátoři také navrhli, aby se vysoké školy mohly stát akcionáři společností, které se věnují vzdělávání nebo
aplikovanému výzkumu. Vysoké školy by podle novely měly mít také právo nechat si zaplatit studijní programy, které
si u nich objednají firmy. Měly by být rovněž osvobozeny od placení daně z příjmu. Senátoři chtějí také upravit způsob
volby akademických senátů a umožnit podávat přihlášky ke studiu elektronicky.
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